
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

MANDAG DEN 23. AUGUST 2021 KL. 17.00-19.00 
 

Vi mødes fysisk og sidder med afstand i 
konferencelokalet på Søndre Skole 

 
Første møde er uden elevrådsrepræsentanter.  

 
 
 

 
Deltagere: 
 
Janne Møller Olesen  Anne Mette Schilling Schubart   
Per Søndergaard Mathiesen Minna Jokumsen 
Henrik Skov Madsen  Mette Thusgaard 
Ane Nørøxe   Lene Lundsberg   
Kennet Andersen   Lilli Lindberg Larsen    
Jan Stigaard   Iben Ellehauge (Formand)   
Arne Omar Sørensen 
   
     
 
 
Inviterede:  
 
Afbud: Mette Thusgaard, Lilli Lindberg Larsen 
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 74-81 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 



 

 
 
 
 
 

 
Referat: 
 

74. Velkommen (Iben) 10 minutter 
- særligt til nye forældre fra MF10  
- præsentationsrunde 
 

75. Godkendelse af dagsorden og referat (Iben) 5 minutter 
 

76. Opstart af nyt skoleår (OS) 10 minutter 
På personalefronten bød sommerferien på nogle forandringer. 
Omar orienterer bestyrelsen. 
Bestyrelsen blev orienteret om personalesituationen og ansættelse af ungementor på 
MF10. 
 

77. Godkendelse af §16D (OS) 10 minutter 
Vores beslutning om at søge muligheden for at afkorte skoledagen på 7. årgang, blev 
godkendt, men som en §16D. Kort orientering ved Omar. 
At det blev en §16D betyder en øget dokumentation i form af evaluering af effekt, 
beskrivelse i kvalitetsrapport, samt at vi skal søge hvert år.  
Det er på et tidligere skolebestyrelsesmøde besluttet, at bestyrelsen i løbet dette skoleår, 
skal drøfte øvrige muligheder for eventuel afkortning af skoledagen. Punktet sættes på ét af 
de kommende møder.  
 

78. Synliggørelse af skolens værdier (Lene, alle) 45 minutter 
Søndre Skole og MF10 arbejder i sit pædagogiske udvalg med en ide om, at ophænge 
citater, der understøtter skolens værdier og oplevelsen af at være en del af et godt 
fællesskab. Det kunne f.eks. være en vægdekoration med mottoet: Gå glad i skole og gå 
glad hjem”, men det kunne også være citater fra en kendt kunstner, eller noget helt andet. 
Lene fortæller om tankerne og processen.  
Under punktet er der plads til drøftelser, samt at bestyrelsen kommer med input og ideer. 
Bilag: Skolens værdier 
Der blev lavet proces i grupper, hvorefter hver gruppe fremlagde hovedpunkter. 
Ledelsen tager bestyrelsens input med til det videre arbejde 
 

79. Budget 2022-2025 (Iben, OS, Alle) 20 minutter 
Bilag er udsendt separat. Skolens MED-udvalg har haft møde onsdag, et evt. høringssvar 
fra MED, er I blevet tilbudt at være med I løbet af uge 33. 
Processen har derfor været nødt til at foregå via mail og uden en fuld bestyrelse, da vi har 
suppleringsvalg onsdag den 18. juni. 
Vi samler op på processen. 
Kort gennemgang af det indsendte høringssvar.  
 
 



 

 
 
 
 
 
 

80. Orientering og drøftelser (OS, Iben) 15 minutter 
- 5. september økonomisk skæringsdato, proces vedr. ønsker til investeringer påbegyndes. 
- Corona i opstarten af skoleåret 2021/2022. 
Økonomien genereres ud fra de elevtal, der er 5.sep. Det ser pt. godt ud. Vi har fået en del 
nye elever til dette skoleår ud over elever fra Valsgård og Bymarkskolen.   
Der er en del elever, der er skrevet ind særligt på 7. og 8. klassetrin. Der har været stor 
interesse for vores klasser. Herudover er der også interesse for T-klasserne, der trækker 
nye elever til, og der er ventelister til alle tre klasser.  
Der har i perioder imellem eleverne været et hierarki, hvor T-klasser (og F- og G-klasser på 
MF10) får en særlig status.   
Skolen tænker meget over, hvordan vi kan undgå dette.  
Den politiske beslutning om oprettelse af T-klasser er fra 31. januar 2019.  
 
Bestyrelsen ønsker at drøfte, hvad betyder det i elevmiljøet, at vi har T-klasser og F-
klasser. Hvad er det vi ønsker, vi skal markedsføre os på? Skal vi være tydeligere på de 
øvrige klasser? Punktet tages op på et kommende bestyrelsesmøde.   
 
Corona er ikke over endnu. Vi er heldige, at alle vores elever er over 12, så vi forventer, at 
rigtig mange bliver færdigvaccineret i løbet af efteråret.  
Der har været tilfælde i tre klasser på Søndre Skole siden opstart. Med de seneste 
lempelser sender vi ikke længere hele klasser hjem til virtuel undervisning. Der skal nu 
smitteopspores på den enkelte. De elever, der er vaccineret, skal ikke hjemsendes, og har 
man haft corona, skal man heller ikke hjemsendes, men lade sig teste på 4. og 6. dagen.  
  

81. Eventuelt (5 minutter) 
Følgende bestyrelsesmedlemmer deltager på forældremøder:  
7. årgang – Per,   
8. årgang – Minna, Iben 
9. årgang – Janne, Anne Mette.  
Omar kontakter Iben med henblik på indhold og talepapir.  
 

Kommende møder:  Fortsat arbejde med skoledagens sammensætning 
  Drøftelse af struktur omkring T-klasser, F-klasser m.fl. og elevmiljø  
  Struktur MF10  


